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§ 1
Genomgång av närvaro 
 
Ordförande Ewa Larsson (MP) förklarade sammanträdet öppnat.
 
Nämnden ajournerade sig mellan 18.00-18.45 för Öppet forum med 
allmänhetens frågestund.
 
Närvaron redovisas på sida 1-2.
 
Övriga närvarande:
Maria Laxvik Stadsdelsdirektör
Hanna Jakhammer Avdelningschef
Karin Bülow Avdelningschef §§ 1-23
Jan-Eric Johansson Avdelningschef §§ 1-23
Stefan Lundh Kommunikatör §§ 1-23
Inger Bogne Utredare §§ 1-23
Peter Mellin Parkingenjör §§ 1-23
Maria Haskas Nämndsekreterare
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§ 2
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering 

Beslut 
1. Vice ordförande Tina Kratz (V) utses att tillsammans med 
ordförande Ewa Larsson (MP) justera dagens protokoll.
 
2. Protokollet ska justeras 4 september 2019.
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§ 3
Godkännande av dagordning 

Beslut 
 
Stadsdelsnämnden faststäler förslaget till dagordning.
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§ 4
Anmälan av protokolljustering 
 
Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 13 juni 2019 
justerades den 20 juni 2019.
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§ 5
Information från stadsdelsförvaltningen 
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerade om att det på lördagen 
den 31 augusti är Parkernas dag i Stockholm och i Skarpnäcks 
stadsdelsområde firas det i Matparken och Pungpinans 
fritidsträdgårdar kl. 13.00-16.00.
Nästkommande nämndsammanträde, den 26 september kommer att 
äga rum på Kärrtorps gymnasium.
Under sommaren har ett stort antal sommarlovsaktiviteter för barn i 
olika åldrar ägt rum i stadsdelsområdet, över två tusen barn och 
ungdomar har deltagit. Det har varit allt ifrån utflykter till Liseberg, 
sportscamp, biologikollo, skärgårdskollo m.m. Könsfördelningen 
bland de deltagande barn och ungdomarna har varit jämn, 52 
procent pojkar och 48 procent flickor.
Gällande sommarjobb så har förvaltningen tillhandhållit 483 
sommarjobbsplatser, 401 av dessa har förvaltningen betalat för. Nu 
håller förvaltningen på att planera inför höstlovsjobb för ungdomar.
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§ 6
Nämndens frågor till förvaltningen 
Jessica Sjönell (L) ställde en fråga om vad det har varit för typ av 
sommarlovsjobb som förvaltningen har tillhandahållit. 
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik svarade att ungdomarna har jobbat 
med sportscamp, inom förskolan, inom äldreomsorgen, i parker och 
på förvaltningen på Björkhagsplan.
 
Maria von Bredow (S) undrade vad det har varit för aktiviteter 
under sommaren i de ordinarie verksamheterna. Maria Laxvik 
berättade om ordinarie aktiviteter på fritidsgårdarna blandat med 
utflykter i närområdet. Maria von Bredow (S) efterfrågade en mer 
detaljerad rapport och återkommer med fler frågor på nästa 
sammanträde då avdelningschef från avdelningen för förebyggande 
arbete och kultur finns på plats.
 
Tina Kratz (V) ställde en fråga om vem som ansvarar för att sköta 
om lokalerna i parklekarna till exempel gällande städning och att 
cyklar som tas fram fungerar. Maria Laxvik svarade att det är 
förvaltningen som ansvarar för cyklarna men hon bad att få 
återkomma med svar gällande ansvar kring städningen. Tina 
berättade att hon har fått ta del av synpunkter om att städningen inte 
har fungerat på parklekarna. Tina ställde också en fråga gällande de 
sommarlovsjobb som förvaltningen inte betalat för. Maria Laxvik 
svarade att det är platser som vi har tillhandahållit i våra 
verksamheter men där en annan förvaltning betalar lönen.
 
David Callgren (M) frågade om det privata näringslivet i stadsdelen 
har erbjudit sommarjobb till ungdomar. Maria Laxvik berättade att 
det inte är något som stadsdelsförvaltningen har fått information 
om. Maria von Bredow (S) berättade att Svenska bostäder och andra 
bostadsbolag i staden också har erbjudit sommarjobb till ungdomar.
 
Ewa Larsson (MP) ställde en fråga till nämndens ledamöter 
gällande hur många som har fått felmeddelande om att 
personnumret inte är gilitgt vid inloggning på Meetingsplus för att 
ta del av nämndens handlingar. Ca 8 ledamöter av 19 
närvarande uppgav att de råkat ut för det.
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§ 7
Skrivelse om fritidsgårdarna i Skarpnäcks stadsdel 
Svar på skrivelse från Tina Kratz m.fl. (V) och Monica 
Lövström m.fl. (S)
SKA 2019/278

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna tjänsteutlåtandet som svar 
på skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2019-06-13 anmäldes en 
skrivelse från Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) 
angående fritidsgårdarna i stadsdelsområdet. I skrivelsen framgår att 
det finns tre fritidsgårdar inom Skarpnäcks stadsdelsområde, som 
fyller en viktig funktion för ungdomarna som besöker 
verksamheten. I skrivelsen framförs frågeställningar rörande 
öppettider, personal, besökare och verksamhet.
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.
 

Särskilt uttalande
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) anmäler ett 
särskilt uttalande enligt följande:
Vikten av fritidsgårdarnas verksamhet har ökat sedan den nya 
borgerliga majoriteten valt att minimera verksamheterna vid 
stadsdelens tre parklekar. Trots detta ser vi att de även har dragit ner 
på fritidsgårdarnas verksamheter, med minskat antal fritidsledare 
och färre öppna kvällar. Parklekarnas verksamhet med anställd 
personal med rätt kompetens har ersatts av 4 timmar After School. 
Vi ser inget problem med denna nya verksamhet men ser inte att 
den ersätter den verksamhet som tidigare erbjöds på vid parklekarna 
mellan 13 och 17 varje vardagseftermiddag. 
Att minskningen av antalet fritidsledare kombineras med att det nu 
saknas kvinnlig personal förvärrar situationen. Att verksamheterna 
ändå visar så pass positiva siffror vad gäller könsfördelningen är ju 
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lugnande, men om man inte lyckas med rekryteringen finns det 
uppenbar risk att de siffrorna återigen viker.
I vår skrivelse ställde vi frågan varför denna minskning skett, tyvärr 
får vi inget svar på detta i tjänsteutlåtandet. Vår gissning är att det är 
den tajta budget som den blågröna majoriteten har lagt för stadens 
stadsdelar och som inneburit nedskärningar inom verksamheter för 
barn och ungas fritid. Vi menar att fritidsgårdarna är jätteviktiga för 
barn och unga och borde få mer pengar, inte mindre. Utöver att de 
är platser som ger ungdomarna något att göra på fritiden så är de en 
viktig kugge i det förebyggande arbetet mot att barn och unga dras 
in i otrygga miljöer eller kriminalitet.
Vi anser att det hade varit bättre om majoriteten i stället hade satsat 
alla de pengar som de nu lägger på ordningsvakter på det 
förebyggande arbetet. Nu drar man i stället ner på det förebyggande 
arbetet och det är kontraproduktivt.
 

Handlingar i ärendet
 188313 (Godkänd - R 1) Fritidsgårdarna i Skarpnäcks 

stadsdel
 SKA 2019/278-1 Skrivelse Fritidsgårdarna i Skarpnäcks 

stadsdel
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§ 8
Riktlinjer för direktupphandling 
2019/000124

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd antar förvaltningens förslag till 
Riktlinjer för direktupphandling för Skarpnäcks stadsdelsnämnd.

Sammanfattning av ärendet 
I Stockholms stads budget finns regler för ekonomisk förvaltning. 
Av 4 kap. 3 § regler för ekonomisk förvaltning följder att varje 
nämnd inom Stockholms stad är en egen upphandlande myndighet. 
Upphandlande myndighet är enligt lagen om offentlig upphandling 
och Regler för ekonomisk skyldig att anta riktlinjer för 
direktupphandling. Stadsledningskontoret har utfärdat en en 
anvisning - Tillämpningsanvisning för direktupphandling - som 
anger de minimikrav upphandlande myndighets riktlinjer ska 
uppfylla. Förslaget till direktupphandling uppfyller de krav som 
ställs i tillämpningsanvisningen.
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 189249 (Godkänd - R 2) Direktupphandling
 189251 (Godkänd - R 1) 2019 01 25 Riktlinjer för 

direktupphandling för Skarpnäcks stadsdelsnämnd version 3
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§ 9
Motion (S) om social investeringsfond i Stockholms stad 
Svar på remiss från Kommunstyrelsen, dnr KS 2018/1802
Omedelbar justering 
2019/000045

Beslut 
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på motionen.
2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen i Stockholms stad har remitterat motion av social 
investeringsfond i Stockholms stad. I motionen föreslår Emilia 
Bjuggren (S) att en social investeringsfond även i fortsättningen 
bidrar till att finansiera förebyggande arbete i stadens verksamheter, 
att medel till fondens fortsatta verksamheter reserveras i 
behandlingen av stadens bokslut och att kommissionen för ett 
hållbart Stockholm fortsätter att ta fram kunskap och konkreta 
förslag för hur segregationen i Stockholm ska brytas. Förvaltningen 
efterfrågar en enklare ansökningsprocess som möjliggör att 
innovativa idéer tas tillvara och som främjar utveckling. 
Förvaltningen upplever också att den urvalsprocess som idag finns 
kan kortas ned.
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
Monica Lövström m.fl. (S) yrkar bifall till Socialdemokraternas 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och det 
är förvaltningens förslag och Socialdemokraternas förslag. 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag.
 

Reservation
Monica Lövström m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag enligt följande:
Att en socialinvesteringsfond även i fortsättningen bidrar till att 
finansiera förebyggande arbete i stadens verksamhet.
Att medel till fondens fortsatta verksamhet reserveras i 
behandlingen av stadens bokslut.

Sida 12 (35)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd Protokoll nr 8/2019

2019-08-29

Att Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm fortsätter ta 
fram kunskap och konkreta förslag för att segregationen i Sthlm ska 
bryta.
 

Handlingar i ärendet
 190540 (Godkänd - R 1) Svar på remiss om Motion om 

social investeringsfond i Stockholms stad
 2019/000045-1 0010 - Remiss 2019-01-29 KS 2018/1802 av 

Motion om social investeringsfond i Stockholms stad. Exp P 
Hamberg för handläggning, fk V Callenmark, H Jakhammer, 
K Aleberg-Lövgren, M Haskas nämnden
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§ 10
Motion (S) om att öka takten för tryggare anställningar 
Svar på remiss från Kommunstyrelsen, dnr KS 2019/574
Omedelbar justering 
SKA 2019/198

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande lämnas som svar på remissen.
2. Ärendet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Socialdemokraterna via Karin Wanngård, har lämnat en motion till 
kommunstyrelsen gällande ökad takt för att trygga anställningarna i 
staden. I skrivelsen lämnas förslag för att utreda eventuella 
ändringar i nuvarande konverteringsregler. Det föreslås också att 
staden tar fram riktlinjer gällande ansvändning av allmän 
visstidsanställning samt gör en årlig redovisning av andelen otrygga 
anställningar och hur staden arbetar för att minska dessa.
Förvaltningen är positivt inställd till syftet med förslagen men anser 
att de insatser som redan pågår för att minska timanställningar och 
visstidsanställningar är ändamålsenliga.
Förvaltningen har inget att invända mot att det tas fram nyckeltal 
och/eller indikatorer för att mäta användningen av olika 
anställningsformer.
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) yrkar bifall till 
Vänsterpartiets och Socialdemokraternas förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och det 
är förvaltningens förslag och Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas förslag. Ordföranden ställer förslagen mot 
varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag.
 

Reservation
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag enligt följande:
Att tillstyrka motionen
Att därutöver anföra följande
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Kvaliteten i stadens verksamheter och därmed nyttan för 
stockholmarna är avhängt våra medarbetares insatser, kompetens 
och engagemang. Stockholm stad ska vara en bra arbetsgivare som 
erbjuder så goda arbetsvillkor att många vill arbeta i stadens tjänst. 
Trygga anställningar är grundläggande för att uppdragen gentemot 
stockholmarna ska kunna genomföras på bästa sätt. Under vår tid 
med den rödgrönrosa majoriteten initierades därför ett 
utvecklingsarbete för att förbättra arbetssituationen med fokus på 
äldreomsorg, socialtjänst samt förskola och skola. Centralt i det 
arbetet var att säkra rätten till heltid och fasta anställningar som 
norm samt utfasning av allmän visstidsanställning (AVA).
 
En översyn gjordes av organisationen i förskola och skola för att 
starta en utfasning av AVA. Denna översyn visade att barnskötare 
tillsammans med elevassistenter dominerar bland de AVA-
anställda.
En förutsättning för kontinuitet och kvalitet i verksamheten är 
trygga anställningar, inte minst för barnskötare och elevassistenter 
som arbetar med barn i behov av särskilt stöd. Vi vill prioritera just 
dessa yrkesgruppers arbetsvillkor.
 
Slutrapporten visar att för lite ordinarie personal och för låg 
grundbemanning medför problem, vilket både barnskötare och 
förskollärare bekräftar. Förskolorna behöver mer ordinarie personal 
och alla yrkesgrupper i förskolan lyfter även behovet av att skapa 
stabila organisationsstrukturer för frånvaro och vikarieanskaffning. 
I slutrapporten framkommer också att kompetensutveckling för 
chefer även behöver omfatta arbetsrätt och organisation.
 
Förvaltningen påpekar att det finns ett behov av timanställningar 
vid tillfälliga arbetsbehov. Men för detta finns det redan en 
anställningsform, nämligen tidsbestämda vikariat, som kan sträcka 
sig från en dag och framåt. Anställningsformen AVA möjliggör 
fortfarande att chefer kan ha en dålig, kortsiktig planering och fylla 
upp permanenta behov med utbytbar personal. Dess användning 
måste fasas ut. Grundläggande personalpolitiska förutsättningar 
som heltid och fast anställning som norm och en lön som det går att 
leva på ska tillförsäkras alla medarbetare. Det är också en 
förutsättning för att kommunen ska ses som en attraktiv 
arbetsgivare som folk vill arbeta för.
 
Det finns ett ständigt behov av vikarier inom förskolan, 
äldreomsorgen och skolan. Kvalitén och kontinuiteten inom dessa 
verksamheter förbättras om vi använder oss av trygga anställningar 
genom fasta vikarier som också får ta del av kompetensutveckling. 
Idag råder det kompetensbrist inom förskola, skola och 
äldreomsorg. För oss är det självklart att goda arbetsvillkor och 
möjlighet till kompetensutveckling går hand i hand med att 
attrahera och behålla personalen och skapa en gemensam 
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välfärd.  Det finns många åtgärder som skulle kunna genomföras i 
förskolan för att öka takten för tryggare anställningar, men det 
förutsätter naturligtvis att majoriteten säkrar de resurser som behövs 
till förskolan. Med våra olika budgetar visade vi att det är möjligt 
att ge förskolan tillräckliga resurser.
 
 

Handlingar i ärendet
 190493 (Godkänd - R 1) Remiss tryggare anställningar
 SKA 2019/198-2 Remiss Motion om att öka takten för 

tryggare anställningar, KS 2019/574 (2/3)
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§ 11
Motion (Fi) om inför en haverikommission gällande mäns 
våld mot kvinnor 
Svar på remiss från Kommunstyrelsen, dnr KS 2019/655
Omedelbar justering 
SKA 2019/229

Beslut 
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen.
2. Ärendet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat en motion från (Fi) om att införa 
en haverikommission gällande mäns våld mot kvinnor till 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd. I motionen föreslås att en 
haverikommission bör tillsättas skyndsamt med uppdrag att se över 
och utreda var det finns brister i samarbetet mellan olika 
samhällsinstanser i de fall då våldet lett till dödligt utfall. 
Förvaltningen instämmer i att kunskapsunderlag behöver inhämtas 
för att belysa systemavvikelser och förbättringsområden som kan 
leda till att våld kan förebyggas. Förvaltningen bedömer att arbetet 
genom LUD (Lag om utredningar för att förebygga vissa skador och 
dödsfall), lex Sarah och stadens program är tillräckliga för att ge 
underlag om de systematiska avvikelser som behöver åtgärdas för 
att förebygga och förhindra våld i nära relationer.
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
Mads Lundgaard (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag 
till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och det 
är förvaltningens förslag och Sverigedemokraternas förslag. 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag.
 

Reservation
Mads Lundgaard (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag enligt följande:
1.      Att nämnden föreslår kommunstyrelsen att bifalla motionen av 
Feministiskt initiativ
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2.      Därutöver vill vi anföra följande:
 
Sverigedemokraterna delar motionärernas oro i denna fråga och vi 
ser mycket allvarligt på att mäns mord på kvinnor ökar. De insatser 
som förvaltningen beskriver i sitt tjänsteutlåtande har bevisligen 
inte varit tillräckliga och det är uppenbart att Stockholms stad 
behöver ta ett större ansvar i denna fråga. Vår uppfattning är att en 
kommunal haverikommission vore ett gynnsamt verktyg för att se 
var i samhällsinsatserna det brister.
 
Sverigedemokraterna föreslår mot bakgrund av detta att 
Feministiskt initiativs motion ska bifallas.
 
 

Handlingar i ärendet
 189225 (Godkänd - R 1) Tjut, Motion om att införa en 

haverikommission gällande mäns våld mot kvinnor
 SKA 2019/229-1 Remiss 2019-05-15
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§ 12
Övergripande samverkansöverenskommelse mellan 
Stockholms stad och Polisregion Stockholm 
Svar på remiss från Kommunstyrelsen, dnr KS 2019/656
Omedelbar justering 
SKA 2019/253

Beslut 
1. Att godkänna förvaltningens förslag till beslut med följande 
tillägg.
2. Att de föreslagna samarbetsformerna tydliggörs med 
formuleringar avseende delegationernas avgränsning för respektive 
grupp, t ex Skarpnäcks stadsdelsnämnd.
3. Att förslag redovisas om hur återkopplingar ska ske mellan 
styrgrupp och stadsdel
4. Att stadsdelens samarbete med skolor och skolans lokala 
betydelse förtydligas i de strukturer som etableras i 
överenskommelsen.
5. Att ärendet justeras omedelbart.
 
Efter det att riksdagen fattat beslut om omorganisering av hela 
Sveriges polis skrevs de första lokala samverkansavtalen 2015, nu 
är det dags för andra avtalsrundan. Erfarenheter har uppnåtts och 
den grönblå majoriteten går vidare utifrån uppnådda erfarenheter.
I Skarpnäck hade vi gärna sett att fler poliser kommit på plats 
utifrån riksdagsbeslutets normering med en polis per 5000 invånare. 
Innan omorganiseringen hade vi ett mycket välutvecklat samarbete 
med dåvarande närpoliser, nu har vi en kommunpolis som också 
utför arbete utanför vår stadsdel. Omorganiseringen blev för oss 
lokalt en försämring i stället för den förbättring som själva 
riksdagsbeslutet stipulerade. Vi inser att det är lång väg till 
måluppfyllelse och staden har nu beslutat om kommunala 
ordningsvakter som ska samarbeta med stadsdel och polis, även vår 
stadsdel Skarpnäck har bett om och kommer att erhålla sådana 
resurser.
Nuvarande förslag till avtal visar på tydligare mål och beskrivningar 
för samverkansformer. Att människor i vår stadsdel känner sig 
trygga och säkra, behandlas jämställt och jämlikt är grundläggande i 
en demokrati och en högt prioriterad fråga i vår grönblå majoritet. 
Vi ser lokal politisk förankring och insyn i samarbetet som 
avgörande för att högsta kvalitet ska nås och att ansvar ska kunna 
tas på den nivå som är avsedd.
Den föreslagna styrgruppen bestående av tjänstemän måste därför 
ha kontinuerlig dialog med tillbörliga politiska instanser för att 
förankra sitt arbete och regelbundet i god tid återrapportera och 
stämma av förslag till beslut av betydelse med lokal politik. För att 
ytterligare poängtera vikten av lokal politisk förankring anser vi 
därför att de föreslagna samarbetsformerna tydliggörs med 
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formuleringar avseende delegationernas avgränsning för respektive 
grupp, t ex Skarpnäcks stadsdelsnämnd, samt när och hur 
återkopplingar ska ske.  
Vi vill också att stadsdelens samarbete med skolor och skolans 
lokala betydelse förtydligas i de strukturer som etableras i 
överenskommelsen. Det lokala samarbetet i Skarpnäck mellan skola 
och socialsekreterare fungerar bra och är under ständig utveckling, 
även här finns ibland anledning till samarbete också med 
kommunpolis. Skolan är den plats där en stor del av barns och 
ungdomars liv utspelar sig och det är därför prioriterat att förbygga, 
utreda och motverka brott i skolmiljö. Skolan är den viktigaste 
skyddsfaktorn för unga, men brott i skolan gör att offer och förövare 
möts varje dag tills brottet uppklarats. Eftersom stadens 
organisation är sådan att ansvaret för skolans verksamhet ligger på 
fackförvaltning vill vi avslutningsvis påtala att det är viktigt att 
företrädare från skolan eller utbildningsförvaltningen finns 
representerad i de lokala styr- och beredningsgrupperna.
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat samverkansöverenskommelse 
mellan Stockholms stad och Polisregion Stockholm till bland annat 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd för yttrande. Den övergripande 
samverkansöverenskommelsen har utarbetats med syfte att skapa 
förutsättningar på ledningsnivå, för att nå målsättningen om att 
minska brottsligheten och att öka upplevelsen av trygghet bland 
stockholmarna. Samverkansöverenskommelsen är övergripande och 
innebär att lokala samverkansöverenskommelser behöver utarbetas 
mellan stadsdelsförvaltningar och lokalpolisområden. Förvaltningen 
anser att den övergripande överenskommelsen ger en god grund för 
samverkan.
 
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till majoritetens förslag 
till beslut.
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) yrkar bifall 
till förvaltningens förslag till beslut.
 
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och det 
är majoritetens förslag och förvaltningens förslag. Ordföranden 
ställer förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt majoritetens förslag.
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Reservation
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för förvaltningens förslag.
 
 

Särskilt uttalande
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) anmäler ett 
särskilt uttalande enligt följande:
Stockholm stad och Polisregion Stockholm har gemensamt tagit 
fram en övergripande samverkansöverenskommelse som syftar till 
att Stockholm ska vara en säker och trygg stad och att brottligheten 
ska minska. Prioriteringen är att öka säkerhet på de platser där 
brottsligheten är hög idag. Överenskommelsen innehåller många bra 
välbehövliga insatser för att öka samverkan för att skapa en trygg 
stad och såväl minska som att lösa brott av olika slag. Vi anser dock 
att samverkan mellan Stockholm stad och polisen också behövs 
komma till eller behöver utvecklas inom andra områden.
Under rubriken prioriterade samverkansområden nämns Särskilt 
utsatta och sårbara brottsoffer. Under rubriken nämns unga 
brottsoffer men inte barn trots att de flesta orosanmälningar om barn 
som far illa handlar om våld mot barn och att barn i synnerhet borde 
ses som särskilt utsatta. Även de som är offer för våld i nära 
relationer och offer för människohandel är grupper som är särskilt 
utsatta och samverkan behöver öka. I arbetet med att minska våldet 
mot kvinnor är det av yttersta vikt att både stad och Polis samverkar 
för att nå fler våldsutövare, både för att stoppa våldet och för att 
lagföra fler. Vi saknar också en analys av kvinnors upplevelser av 
otrygghet i det offentliga rummet och önskar se ökat fokus på just 
otrygghet ur ett jämställdshetsperspektiv.
Det är positivt att samverkansöverenskommelsen värderar det 
lokala arbetet som sker i stadens i stadsdelsområden högt. Vi vill 
betona vikten av stadsdelsnämndernas roll i det lokala arbetet och 
det viktiga förebyggande arbete som dess verksamheter genomför. 
För att kunna samordna, samverka och arbeta effektivt krävs dock 
avsatta resurser. Den borgerliga majoriteten har valt att satsa på 
ordningsvakter och kameraövervakning och genomför istället 
nedskärningar som drabbar satsningar på fritidsverksamheter, 
socialtjänsten och det förebyggande arbetet mot barn och unga hårt.
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Handlingar i ärendet
 188309 (Godkänd - R 1) Övergripande 

samverkansöverenskommelse mellan Stockholms stad och 
Polisregion Stockholm

 SKA 2019/253-2 Bilaga till remiss Övergripande 
samverkansöverenskommelse mellan Stockholms stad och 
Polisregion Stockholm, KS 2019/656
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§ 13
Ansökan om serveringstillstånd för Lo Mero, 
Johanneshov 
Svar på remiss från Tillståndsenheten Socialförvaltningen, 
dnr 9.1.1-5103/2019
Omedelbar justering
SKA 2019/255

Beslut 
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande till socialförvaltningen, tillståndsenheten, som svar 
på remissen.
2. Ärendet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har mottagit en remiss från 
Socialförvaltningens tillståndsenhet i ett ärende gällande 
alkoholservering. Som remissinstans ska stadsdelsnämnderna främst 
yttra sig över det som är av lokalt intresse, som exempelvis sociala 
olägenheter som finns eller kan befaras uppstå. Särskilt bör beaktas 
restaurangetablering med servering av alkohol i känsliga områden, 
såsom i närheten av skolor, ungdomsgårdar eller där många 
ungdomar annars brukar samlas, områden med känd 
missbruksproblematik och ordningsproblem eller där det finns risk 
för störningar för närboende. Förvaltningen har inget att erinra mot 
ansökan om serveringstillstånd från restaurang Lo Mero och 
föreslår att nämnden tillstyrker ansökan.
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 181224 (Godkänd - R 1) Remissvar gällande 

serveringstillstånd Lo Mero
 SKA 2019/255-1 Remiss ansökan om serveringstillstånd för 

Lo Mero, Johanneshov
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§ 14
Uppdaterad åtgärdstabell för särskilt skyddsvärda träd 
2020 – 2024 
Svar på remiss från Kommunstyrelsen, dnr KS 2019/1098
Omedelbar justering 
SKA 2019/292

Beslut 
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen.
2. Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har skickat en remiss från Länsstyrelsen i 
Västmanlands län till bland annat Skarpnäcks stadsdelsnämnd för 
yttrande. Remissen gäller uppdaterad åtgärdstabell för särskilt 
skyddsvärda träd 2020-2024 och definierar skyddsvärda träd och 
vilka trädmiljöer som är särskilt viktiga att prioritera inom 
bevarandeplanering och vid genomförande av skötselåtgärder. I 
åtgärdsprogrammet beskrivs en rad olika åtgärder, fördelade mellan 
olika aktörer, som tillsammans ska leda till att uppsatta mål om 
bevarande och utveckling av skyddsvärda träd och trädmiljöer 
uppnås. Stadsdelsförvaltningen anser att förslaget till 
åtgärdsprogram för särskilt skyddsvärda träd är mycket ambitiöst 
och angeläget. Bevarandet av gamla, grova och ihåliga träd är 
viktiga ur en rad olika aspekter, inte minst ur en ekologisk 
synvinkel. Många av de förslag till åtgärder som lämnas i förslaget 
är enligt förvaltningen angelägna att genomföra och tillämpa, 
exempelvis att ta fram åtgärdsplaner för särskilt skyddsvärda träd 
samt återplantering av träd.
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.
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Handlingar i ärendet
 189174 (Godkänd - R 3) Uppdaterad åtgärdstabell för 

särskilt skyddsvärda träd 2020-2024
 SKA 2019/292-1.2 Uppdaterad åtgärdstabell för särskilt 

skyddsvärda träd 2020 - 2024
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§ 15
KLIVA:s delbetänkande På väg - mot stärkt kvalitet och 
likvärdighet inom Komvux för elever med svenska som 
andraspråk 
Svar på remiss från Kommunstyrelsen, dnr KS 2019/1135
Omedelbar justering
SKA 2019/301

Beslut 
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar tjänsteutlåtandet som 
svar på betänkandet.
2. Ärendet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen i Stockholms stad har remitterat delbetänkandet 
På väg - mot stärkt kvalitet och likvärdighet inom Komvux för 
elever med svenska som andraspråk till Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
för yttrande. Regeringen tillsatte den 26 juli 2018 utredningen 
Stärkt kvalitet och likvärdighet inom Komvux för elever med 
svenska som andraspråk (KLIVA). Det huvudsakliga syftet var att 
analysera förutsättningarna för att elever inom svenska för 
invandrare (sfi) ska kunna erbjudas en utbildning av god kvalitet 
som motsvarar elevernas behov och förutsättningar. Förvaltningen 
stödjer utredningens betänkande i alla delar och bedömer att 
utredningens förslag kommer att bidra till ökad kvalitet och 
likvärdighet inom Komvux för elever med svenska som andraspråk.
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.
 

Särskilt uttalande
Mads Lundgaard (SD) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande:
Trots stora satsningar på SFI klarar endast 9 procent av alla 
outbildade invandrare SFI. Bland högutbildade invandrare klarar 
endast 44 procent samtliga SFI-kurser, enligt statistik från SCB. Det 
är uppenbart att det finns stora brister inom- och kring 
utbildningsprogrammen för invandrare. Sverigedemokraternas 
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lösning är inte att kasta mer pengar på problemet utan att granska 
bristerna från grunden.
 

Handlingar i ärendet
 190547 (Godkänd - R 1) På väg - mot stärkt kvalitet och 

likvärdighet inom Komvux för elever med svenska som 
andraspråk

 SKA 2019/301-1.2 På väg mot stärkt kvalitet och 
likvärdighet inom komvux for elever med svenska som 
andrasprak
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§ 16
Förskoleundersökning 2019 
SKA 2019/294

Beslut 
Att godkänna redovisningen av förskoleundersökningen 2019 
avseende nämndens kommunala förskolor.

Sammanfattning av ärendet 
Förskolorna får fortsatt goda resultat i årets brukarundersökning 
trots att det är en liten minskning av nöjdheten jämfört med 
föregående år. Vårdnadshavare i Skarpnäck är fortfarande mer 
nöjda med verksamheten i stort jämfört med staden som helhet. För 
de kommunala förskolorna i Skarpnäck är svarsfrekvensen 66 
procent vilket är en minskning från föregående år då siffran var 69 
procent. Svarsfrekvensen för stadens kommunala förskolor totalt är 
70 procent.
I Skarpnäck har resultatet inom fyra av fem områden sjunkit vilket 
ligger i paritet med stadens resultat där resultatet sjunkit inom tre 
områden och två områden har samma resultat som föregående år.
På två av förskoleundersökningens 29 påståenden/frågor har 
Skarpnäcks kommunala förskolor högst nöjdhet av alla 
stadsdelsområden i staden: Jag upplever att mitt barn uppmuntras 
till att utveckla sin förståelse för naturvetenskapliga fenomen (90 
procent mot stadens 83 procent) samt Jag upplever att mitt barn 
uppmuntras till att utveckla sin förmåga att skapa och uttrycka sig i 
olika former (90 procent mot stadens 86 procent). 
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.
 

Handlingar i ärendet
 188325 Förskoleundersökningen 2019 
 SKA 2019/294-1 Förskoleundersökning 2019 (1/2)
 SKA 2019/294-2 Förskoleundersökning 2019 (2/2)
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§ 17
Månadsrapport juli 2019 
2019/000109

Beslut 
Att lägga månadsrapporten för perioden januari - juli 2019 till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Varje månad görs en budgetuppföljning och en prognos för 
innevarande år. Föreliggande prognos är baserad på bokföringen för 
januari till och med juli samt kända kostnader och intäkter. 
Förvaltningen prognostiserar ett överskott på 500 tkr innan 
resultatöverföring och ett nollresultat efter resultatöverföring.
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 188722 (Godkänd - R 1) Godkännande av månadsrapport 

juli 2019
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§ 18
Skrivelser från nämndens råd enligt lista 
Pensionärsrådets protokoll 2019-06-05 och 2019-08-22
 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.
 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.
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§ 19
Inkomna medborgarförslag enligt lista 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att medborgarförslag med 
diarienummer SKA 2019/256, SKA 2019/257, SKA 2019/269, 
SKA 2019/303 och SKA 2019/316 överlämnas till 
stadsdelsförvaltningen för vidare handläggning.
 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.
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§ 20
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista 
Förvaltningsgruppens protokoll 2019-08-22
 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.
 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.
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§ 21
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
remisser, m.m. enligt lista 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd uppdrar åt förvaltningen att vidta de 
åtgärder som kan föranledas av de inkomna skrivelserna, remisserna 
m.m.
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningen förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.
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§ 22
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista 
Beslut i delegation enligt förteckning anmäls.
 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningen förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.
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§ 23
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 
Inga skrivelser har inkommit.
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